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Sportovní komise Rady Jihočeského kraje 
tajemnice: Petra Schinková, tel. 386 720 458, e-mail: schinkova@kraj-jihocesky.cz 

 

České Budějovice, 19. dubna 2023 

 

Zápis č. 12/2023 

z 12. jednání Sportovní komise Rady Jihočeského kraje,  

které se konalo dne 13. dubna 2023 od 14:00 do 15:15 hod. 

v zasedací místnosti č. dv. 3.076 budovy KÚ I, ul. U Zimního stadionu 2, Č. Budějovice  

 

Přítomni: Bc. Zbyněk Sýkora, MBA – předseda, Ing. Jiří Fencl, Mgr. Miroslav Janovský, Zdeněk Kemény, 

MUDr. Jaromír Kopřiva, Ing. Karel Macků, Mgr. Libor Moravec, JUDr. Ladislav Novotný, Pavel 

Ounický, Bc. Jiří Popelka 

Nepřítomen: Mgr. Radek Sosna 

Přizváni:  Mgr. Martin Sláma – vedoucí Oddělení mládeže, tělovýchovy a sportu, OŠMT KÚ JčK 

 Mgr. Pavel Klíma – náměstek hejtmana JčK 

         Mgr. Zdeněk Krátký – manažer Jihočeské krajské organizace ČUS 
             Pavel Pígl - vedoucí letového provozu Aeroklubu České Budějovice, z.s. 
 

Program jednání: 

1) 100. výročí založení Aeroklubu České Budějovice (host) 

2) Informace k došlým žádostem v dotačních programech JčK z oblasti sportu 2023 

3) Nový koncept LODM 2024 

4) Delegace členů SK na akce sportovního charakteru v Jihočeském kraji pro rok 2023 

5) Různé 

Jednání zahájil a řídil předseda komise Z. Sýkora. Přítomno 10 členů, komise usnášeníschopná. Všichni 
přítomní členové komise souhlasili s navrženým programem. Dále předseda představil hosta P. Pígla a předal 
mu slovo.  
 
Bod 1 – 100. výročí založení Aeroklubu České Budějovice  
P. Pígl – Aeroklub České Budějovice byl založen 27. července 1923, připravuje se proto na oslavu svého 
stoletého výročí. Tu plánuje na sobotu 2. září, kdy chce na letišti na Hosíně uspořádat letecký den. Zároveň 
na akci představí publikaci, na které pracuje s Jihočeským muzeem a archivem. Čtenářům má pomocí fotek  
a doprovodných textů představit celou stoletou historii klubu. Součástí programu bude také akrobatické 
představení nebo slavnostní odhalení pamětní desky, která připomene jména členů klubu, kteří za druhé 
světové války sloužili v britském letectvu.  

Základnou klubu je od roku 1953 letiště na Hosíně. Letiště je součástí dopravní infrastruktury, zajišťuje několik 
tisíc přistání letadel ročně, využívají zázemí klubu. Klub slouží pro sportovní i soukromé piloty. Je zároveň i 
sportovní organizací, zajišťuje výcvik mládeži. Školí nové piloty, a to jak na motorová, tak i bezmotorová 
letadla. Každoročně pořádá kurz pro uchazeče o pilotní výcvik na kluzácích, min. věk je 15 let. Dále je možno 
získat licenci Pilot ultralehkých letadel ULL(A) – od 15 let, Pilot lehkých letadel LAPL (A) – od 16 let a Pilot 
letadel PPL(A) – od 16 let. Nyní má klub 160 členů. 

Poté host zodpověděl dotazy. 

U s n e s e n í   č. 7/2023/SK-12 

Sportovní komise Rady Jihočeského kraje  

bere na vědomí 

informace k 100. výročí založení Aeroklubu České Budějovice.  

Hlasování 10/0/0 

Usnesení bylo přijato. 
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Bod 2: Informace k došlým žádostem v dotačních programech JčK z oblasti sportu 2023 
M. Sláma: Žádosti schvaluje zastupitelstvo kraje 11. 5. 2023. 
 

1. vlna DP JčK z oblasti sport 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2. vlna DP JčK z oblasti sportu 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

J. Popelka – dotázal se na srovnání dotací s loňským rokem. 
M. Sláma – srovnání dodá členům komise na příštím jednání SK. 
 

U s n e s e n í   č. 8/2023/SK-12 

Sportovní komise Rady Jihočeského kraje  

bere na vědomí 

informace k došlým žádostem v dotačních programech JčK z oblasti sportu 2023. 
Hlasování 10/0/0 

Usnesení bylo přijato. 

 

Bod 3: Nový koncept LODM 2024 
M. Sláma: Zastupitelstvo JK schválilo 24. 2. 2022 Projevení zájmu Jihočeského kraje o pořadatelství Her XI. 
letní olympiády dětí a mládeže ČR 2024 (ODM). Součástí této kandidatury byl koncept, který obsahoval 
zapojení 3360 účastníků v 18. sportovních disciplínách (v ČB a okolí). Díky nedostatečné ubytovací kapacitě 
v Č. Budějovicích nebylo u kolektivních sportů možné obsadit obě kategorie chlapců a dívek.  
 
Vzhledem k navýšení státního příspěvku na ODM 2024 z 6 mil. Kč na 15 mil. Kč a dále vzhledem ke genderové 
vyváženosti, spravedlnosti a tradičnosti je nyní předkládán tento aktualizovaný koncept,  který navyšuje 
celkové účastníky her na 4340 osob, přidává 2 sporty (orientační běh, jachting) a rozšiřuje konání ODM  
o město Tábor a Sezimovo Ústí.  
 
Slavnostní zahájení ODM by mělo proběhnout na náplavce u Dlouhého mostu v Č. Budějovicích. Medailové 
ceremoniály budou probíhat jak na sportovištích, tak v Olympijském domě, který by měl být na Výstavišti ČB. 
 
S ohledem na celkovou pospolitost akce a atmosféru ODM budou účastníci ubytovaní po jednotlivých 
kategoriích v Č. Budějovicích, Táboře, Hluboké n. Vlt., Lišově a Sezimově Ústí. Snahou je ubytovat sportovce 
co nejblíže sportovištím. Ubytování a stravování bude zajištěno na vysokoškolských kolejích Jihočeské 
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univerzity, domovech mládeže při středních školách zřizovaných Jihočeským krajem. V rezervě je také 
počítáno s několika soukromými ubytovacími zařízeními.   
 
Dle aktuálních podkladů a informací Českého olympijského výboru se náklady na uspořádání letní ODM v této 
podobě pohybují okolo 43 mil. Kč v závislosti na počtu účastníků a velikosti ceremoniálů. V návaznosti na 
změnu konceptu ODM dojde ke změně předpokládaného rozpočtu, který bude předmětem dalších jednání. 
 
P. Klíma – na ZK 11.5. by se měla schválit smlouva o pořádání ODM 2024 (JčK a ČOV), jejíž součástí bude 

i rozpočet. Dále podrobněji vysvětlil financování olympiády. 

 
M. Sláma přítomným také předložil přehledovou tabulku jednotlivých sportů, obsahující informaci o místě 
konání závodu a počtu účastníků. 
 

Z. Kemény – poukázal na to, že jednotlivé sporty byly do olympiády vybrány na základě původního konceptu 

a nový koncept nabízí nové možnosti. 

P. Klíma - původní koncept olympiády v jednom městě myšlenkově zůstává, hry jsme rozšířili hlavně  

o kategorie původních sportů, které už by se v rámci ubytovacích možností do jednoho města nevešly, 

orientační běh a jachting už byly plánované delší dobu. 

J. Kopřiva – se dotázal na důvod, proč bude jeden z cyklistických závodů probíhat v Táboře. 

P. Klíma – je to z praktických důvodů, několik měsíců před olympiádou se koná v Táboře MS v cyklokrosu, 

bude tam kompletně připravené zázemí, zároveň to bude pro děti zajímavý pocit, že jedou na trati MS. 

 

U s n e s e n í   č. 9/2023/SK-12 

Sportovní komise Rady Jihočeského kraje  

bere na vědomí 

informace k novému konceptu LODM 2024. 
Hlasování 10/0/0 

Usnesení bylo přijato. 

 
Bod 4: Delegace členů SK na akce sportovního charakteru v Jihočeském kraji pro rok 2023 
M. Sláma - poskytl přítomným tabulku plánovaných akcí sportovního charakteru na území JčK. 

Z. Sýkora – navrhnul, aby každý člen komise sdělil během příštího týdne M. Slámovi, které akce v rámci svého 

okresu navštíví, a na (před)posledním letošním zasedání komise o nich pak podá ucelený report. 

 

U s n e s e n í   č. 10/2023/SK-12 

Sportovní komise Rady Jihočeského kraje  

bere na vědomí 

informace k delegaci členů SK na akce sportovního charakteru v Jihočeském kraji pro rok 2023. 
Hlasování 10/0/0 

Usnesení bylo přijato. 

 

Bod 5: Různé 
 
SCM - Složiště 

L. Moravec - se dotázal na aktuální problematiku SCM - Složiště.  

P. Klíma – JčK má zájem na dokončení projektu, tj. výstavbě 3 hřišť v areálu, a snaží se v této věci vyvolat 

jednání s dotčenými subjekty. Provozovatelem těchto hřišť a případně dalšího nově vzniklého zázemí v této 

části areálu by pak bylo Město ČB. 

Z. Sýkora – vlastníkem pozemků, na kterých se mají hřiště stavět, není SK Dynamo ČB. Vlastníkem pozemků 

celého Složiště je Město ČB, část pozemků má pronajato SK Dynamo ČB a část FBC Štíři ČB. Jde tedy  

o navrácení části pronajatých pozemků SK Dynamem ČB. 

P. Klíma – uvažuje se i o výstavbě nutného zázemí. 

 

Podávání elektronických žádostí o dotace 
Byl vznesen dotaz, jak pokročilo řešení technických problémů nekompatibility formuláře s prostředím macOS 

při podávání el. žádostí o dotace (původní podnět z jednání SK dne 16. 2. 2023).  

P. Klíma – problematika byla projednána na poradě vedení a zadána k řešení OINF. 
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Z. Sýkora – dá se zjistit, kolik žádostí neprošlo z důvodu nekompatibility? 

M. Sláma – můžeme jen zjistit, kolik jich bylo vyřazených. 

J. Fencl – od 2. vlny je možné žádost vytisknout a podat fyzicky na KÚ. 

Z. Kemény – některé odbory KÚ vyžadují při podepsání žádosti časové razítko, což může způsobit žadatelům 

další komplikaci. 

J. Popelka – do budoucna by měl být formulář v Portálu občana s macOS kompatibilní. 

J. Fencl – do budoucna by mělo být odeslání žádosti i datovou schránkou bráno za autentické. 

Z. Sýkora – na příští zasedání pozveme kompetentní osobu z OINF. 

 

Pozvánky 

Z. Krátký – pozval členy SK na slavnostní vyhlášení Nejlepších jihočeských sportovců do 15 a do 19 let, které 

se bude konat dne 26. dubna v AJG na Hluboké n. Vlt. a dále pozval všechny přítomné na finálový turnaj  

a zakončení sezóny Ligy seniorů JčK 22/23, které se bude konat ve sportovní hale v Hrdějovicích dne  

12. května 2023. 

 

Vyúčtování dotací 

J. Popelka měl dotaz ohledně vyúčtování dotací a uznatelnosti výdajů spolku. M. Sláma navrhnul pozvat na 

příští zasedání komise vedoucího Oddělení administrace dotačních programů Jihočeského kraje OEZI  

J. Vodičku. Z. Sýkora souhlasil. 

 

Příští zasedání komise se bude konat 18. května 2023. Pozvánky budou včas rozeslány. 

 
Předseda poděkoval přítomným za účast na jednání, které bylo ukončeno v 15:15 hod.  
 
 
Zapsala: Petra Schinková 

Ověřil:      Bc. Zbyněk Sýkora, MBA 


